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انوشیروان پویان مطرح کرد

دوری موسیقی از ذات خود با ابزار تجارت 

نشست خبری »موانع و راهکار های دیروز، امروز و فردای موسیقی 
ایران« با حضور انوشیروان پویان، آهنگساز، صادق میرزا، خواننده، 
هوشنگ فراهانی، آهنگساز و استاد دانشگاه، استاد عندلیبی، نوازنده 
برگزار شد. در این نشست انوشیروان پویان، اظهارکرد: میل به 
انحصار گری و تملک هر نوعی از آثار هنری، سرایت دیدگاه رایج در 
محصولات تجارتی به هنر و موسیقی همانند بازاریابی ها تولید ارزان 
و تبلیغات و فروش گسترده و... در حوزه موسیقی ویرانگری می کند و 
راه نابودی را بی برگشت می سازد. وی با بیان اینکه در موسیقی، تمام 
قوای حسی و ادارکی افراد، در خدمت درکِ بهترِ حس شنوایی، متمرکز 
می شود، عنوان کرد: امروز حس شنوایی برای موسیقی، قربانی حس 
دیداری در تولیدات موسیقیایی قابل دسترس انسان هاست. امروز 
خبری از انتشارِ آثاری که بیشتر خواستنِ موسیقی برای موسیقی 
بخواهد وجود ندارد بلکه بیشترین تمرکزِ تولیداتِ موسیقایی بر شهرت، 
رفاه، ثروت و... آن افراد است. او با بیان اینکه موسیقی ایرانی بخشی 
مهم، با ظرفیت، با کیفیت و قابل توسعه و بسیار متنوع و رنگارنگ 
است، اعلام کرد: این خطر که تنوع موسیقی ایرانی در میان ایرانیان 
به یک مورد نزدیک شود و در نهایت در موسیقی جهانی حَل شود، 
بیش از پیش شدید تر شده است. پویان با بیان اینکه سهم غالب تصویر 
ذهنی مردم استفاده های ابزاری از موسیقی است، تصریح کرد: دنیا از 
کاپیتالیسم هنر که بی توجه به هزینه های هنگفتی که انجام می دهد، با 
پمپاژ ثروت نظم طبیعی هنر ها را برهم زده، رنج های بی پایانی می برد. 
این آهنگساز با اشاره به راهکارهای موجود عنوان کرد: نخستین راهکار 
این است که سهم بالایی از نفرات اجتماع موسیقی را برای موسیقی 
بخواهند. معنی هر کلمه و در اصل تعاریف از هنر و موسیقی از سلایق 
رها و معنی با تصویر دقیق ذهنی آن مطابق یا بسیار نزدیک شود که 
نیازمند کاری پژوهشی است . به نوعی هرآنچه از موسیقی می دانیم در 
نهایت توصیفاتی است که یا ما را نزدیک به شناخت مطلق می کند یا 
دور می نماید اما موسیقی هنوز ناشناخته است. او با بیان اینکه کلیه 
آثار فاخر به جای مانده، شامل مکتوب و شنیداری در دسترس عموم 
علاقه مندان قرارگیرد، افزود: دسترسی آسان و ارزان به منابع شنیداری 
موسیقی جهانی بالاخص موسیقی فاخر ایرانی از طریق اختصاص بخش 
کتابخانه های گویا در کتابخانه های مکتوب که علاوه بر دسترسی به 
کتاب های صوتی منابع شنیداری با کیفیت در اختیار اکثریت جامعه 

قرار گیرد، یکی دیگر از راهکارهای موجود است. 
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حبیب ایل بیگی با اشاره به اینکه 
انتخاب فیلم های اکران نوروزی 
براساس یک پارامتر مشخص صورت 
فیلم های  که  کرد  تاکید  گرفته 
»لامینور« و »علــف زار« مشکل 
پروانه نمایش و ممیزی نداشته اند. 
معاون ارزشیابی و نظارت سازمان 
سینمایی در پاسخ به خبرنگاران 
در موزه سینمــا درباره وضعیت 
اکران های نـــوروزی گفت: انتخاب 
فیلم های اکــران نوروزی برعهده 
سازمان سینمایی است و سازمان 
برای اکران فیلم های نوروزی با 
توجــه به جمیع شرایــط تصمیم 
می گیرد و در جمع بندی نهایی برای 
اکران نوروزی، فیلم های »لامینور« 
و »علف زار« قرار نداشت. تاکید 
می کنم که هیچ دلیلی مانند مساله 
ممیزی برای قرارنگرفتن این فیلم ها 
در اکران نوروزی وجود نداشت. اینها 
فیلم هایی هستند که مجوز نمایش 
را دریافت کرده و مشکلی هم برای 
اکران ندارند. وی در پاسخ به این 
پرسش که شنیده می شود از آنجا 
که »لامینور« درباره موسیقی است 
با اکران آن در ماه رمضان مخالفت 
شده است هم توضیح داد: چنین 
مساله ای وجود ندارد و ماه رمضان 
ماه شادی است، این حرف ها صحت 
ندارد. سازمان سینمایی پارامترهای 
مختلفی را برای اکران نوروزی در 
نظر می گیرد که براساس پارامترهای 
انتخاب  موردنظر  لیست  موجود 

می شود. بی شک در اکران نوروزی 
به تنوع فیلم ها توجه شده و هم 
فیلم کودک، دفاع مقدس، کمدی 
و اجتماعی مورد توجه قرار گرفته 
است. ایل بیگی در پاسخ به اینکه 
آیا فیلم های »لامینور« و »علف زار« 
اکران  پارامترهای  از  هیچکدام 
نوروزی را نداشته اند؟ گفت: اصلا 
اینگونه نیست. بحث اکران نشدن 
فیلم »لامینور« وجود ندارد، بلکه 
مساله در حال حاضر اکران نوروزی 
است، قرار بود ۷ فیلم انتخاب شود 

که این انتخاب از بین ۲۱ فیلم 
متقاضی صورت گرفته است. وی 
در بخش دیگری از صحبت های 
خود با آرزوی سلامتی برای داریوش 
مهرجویی بیان داشت: سلامتی و 
توجه به پیشکسوتان اهمیت دارد، 
البته این گله را از دوستانی که بدون 
هماهنگی »لامینور« را در فهرست 
اکران نوروزی قرار داده اند، دارم. طی 
چند روز گذشته با آقای درمیشیان 
تهیه کننده »لامینور« صحبت کردم 
و به دنبال دیدار با آقای مهرجویی 

بودیم که شرایط آن فراهم نشد، آقای 
درمیشیان به ما گفت آقای مهرجویی 
کمی کسالت دارد اما نگفت که این 
کارگردان در بیمارستان بستری 
است. ما باید در یک فرآیند درست 
و منطقی و برای حمایت از کلیت 
سینما و مراقبت از اجزای سینما 
همه جوانب را در نظر بگیریم که 
این جوانب در نظر گرفته شده است. 
در حال حاضر بحث بر سر انتخاب 
است. البته اسامی اکران نوروزی به 
شورای صنفی نمایش اعلام شده 
و این اسامی به زودی رسانه ای 
می شود. معاون ارزشیابی و نظارت 
سازمان سینمایی همچنین درباره 
مشکل قوه قضائیه با فیلم »علف زار« 
هم توضیح داد: صدور پروانه نمایش 
برعهده سازمان سینمایی است، 
شاید نهادهای مختلفی در کشور 
روی فیلم ها نظر داشته باشند اما در 
نهایت تصمیم گیری صدور پروانه 
نمایش برعهده شورای صدور پروانه 
نمایش سازمان سینمایی است. یک 
زمانی فیلم درباره موضوع خاصی 
بوده و با نهادی مانند قوه قضائیه 
مشورت کرده است، در همین راستا 
نهاد مربوطه علاقه مند است تا نظر 
تخصصی آنها در فیلم استفاده شود. 
برای »علف زار« نیز تنها مساله، توجه 
به نکات تخصصی است که می تواند 
شامل نحوه بیان درست قانون در 
فیلم باشد و باید چنین اصلاحاتی در 

فیلم صورت گیرد. 

امید روحانی و ارسلان قاسمی به 
گروه بازیگران سریال »دردسرهای 
شیرین« اضافه شدند. امید روحانی و 
ارسلان قاسمی جدیدترین بازیگرانی 
هستند که به تازگی به سریال نوروزی 
»دردسرهای شیرین« به کارگردانی 
سهــیل موفـــق و تهیه کنندگـــی 
سیدعلی اکبـــر محمودی مهریزی 
پیوسته اند. درحال حاضر تصویربرداری 
این سریال در نقاط مختلف پایتخت 
در حال انجام است و مراحل فنی نیز 
همزمان با تولیــد پیگیری می شود. 
»دردسرهای شیرین« یک مجموعه 
خانوادگی با موقعیت های شیرین است 
و مهدی طاهــر و یاسین پورعزیزی 
نویسندگی متن های آن را بر عهده 
داشته اند. نویسندگی فیلم »وانتافه« از 

آثار مهدی طاهر است.

»روحانی« در 
»دردسرهای شیرین«

»غُصـه های مجیــــــد« اثـــری 
از علی جعفری پویـــان به مناسبت 
هفتاد وچهارمین زادروز مجید انتظامی 
است. وی به عنوان سولیست ویولن و 
ایده پرداز و تهیه کننده این اثر اعلام 
کرد: »غصه های مجید روز سه شنبه 
۱۷ اسفندماه ساعت ۲٠ منتشر خواهد 
شد. این قطعه بر مبنای بخشی از آثار 
و تم های ماندگار مجید انتظامی برای 
ویولن و ارکستر تنظیم شده است. 
بازنویسی و تنظیم این اثر توسط احسان 
بیرقدار انجام شده است تا براساس 
بخشی از موسیقی های شناخته شده 
و ماندگار آقای انتظامی اثری مستقل 

برای ویولن و ارکستر خلق کند.« 

 انتشار 
»غصه های مجید« 

حبیب ایل بیگی: 

»لامینور« و »علف زار« مشکلی برای اکران ندارند

در موزه سینما برگزار شد
آیین افتتاح ۱۰۰ سالن سینما

مراسم تجلیل و قدردانی از مالکان و سازندگان 
سالن های سینمایی سراسر کشور و افتتاح ۱٠٠ سالن 
سینما، پیش از ظهر ۱۵ اسفندماه با حضور اهالی 
سینما و با اجرای کامران ملکی برگزار شد. در ابتدای 
این مراسم، فیلم کوتاهی از کارنامه مجید مسچی 
مدیر عامل سابق موسسه سینماشهر پخش شد.  در 
ادامه مدیران سینمایی چون حبیب ایل بیگی، محمد 
حمیدی مقدم، یزدان عشیری، لادن طاهری، هاشم 
میرزاخانی و حبیب اسماعیلی روی صحنه آمدند. 
حبیب اسماعیلی از جمله سینماگران حاضر در مراسم 
درباره مجید مسچی گفت: آقای مسچی خدمت بزرگی 
در عرصه سینماسازی کرده و باید مدیران سینمایی 
الگوی رفتاری او را پیش رو بگیرند. درست است بخش 
خصوصی زحمت زیادی در حوزه سینماسازی داشتند 
اما حمایت های مهندس مسچی بسیار تاثیرگذار 
بود. عملکرد آقای مسچی در این حوزه خوب بود که 
کار برای هاشم میرزاخانی مدیر جدید سینماشهر 
سخت می شود. وی افزود: آقای مسچی بدون مانوری، 
مسئولیت خود را انجام داده است. در ادامه از مجید 
مسچی به پاس سال ها فعالیت خود در حوزه سینما 
تقدیر شد. مجید مسچی اظهارکرد: طی ۱۶ سالی 
که در سینماشهر بودم، شاهد مجموعه منسجم در 
مجموعه و حضور مناسب بخش خصوصی بودیم. بخش 
خصوصی در حوزه سینماسازی و تجهیز سالن ها بسیار 
فعال بودند. با توجه به صنعت سینما در کشور، نیازمند 
سینماهای جدید در کشور هستیم و بر همین اساس 
وزارت ارشاد و بخش خصوصی باید فعالیت خود را در 
این عرصه گسترش دهند. هاشم میرزاخانی هم گفت: 
آقای خزاعی تاکید داشت که در مراسم حضور داشته 
باشد، اما تب و لرز گرفته و امیدوارم هرچه سریع تر خوب 
شود. تحویل گرفتن مجموعه ای که آقای مسچی سال ها 
برای آن زحمت کشیده بسیار سخت بود. امیدوارم 
آقای مسچی ما را در این راه همراهی کند. وی افزود: 
مجموعه سینماشهر یکی از بال های سینماست و نباید 
فراموش کرد که سینما یک کار جمعی است که باید 
به آن توجه کرد. وی در ادامه گزارشی را از عملکرد 
فروش سینماهای کشور در سالجاری ارائه کرد که 
براساس آن نزدیک به ۷ میلیون نفر در این یک سال 
به سینما آمده اند و حدود ۱۵۸ میلیارد تومان فروش 
داشته ایم. میرزاخانی تاکیدکرد: برای استان های 
مختلف براساس بوم آن استان برنامه جداگانه ای داشته 
باشیم. باید عزم جدی بین دولت، بخش خصوصی 
و شهرداری ها باشد تا با هم برای ساخت و تجهیز 
سالن های سینمایی همکاری کنند. باید پتانسیل های 
موجود را جمع کرد و از امکانات موجود استفاده کرد. 
وی ادامه داد: در سالجاری چندین سالن به ناوگان 
سینمایی کشور اضافه شده و این روند ادامه دارد. در 
سالجاری ۲۲ سالن نمایش تجهیز شده و ۲٠ سالن در 
حال تجهیز و ارتقا توسط سینماشهر است. در ادامه 
مراسم، غلامرضا موسوی، سیدضیا هاشمی، مرتضی 
شایسته، وحید موساییان، مجید مسچی و هاشم 
میرزاخانی روی صحنه آمدند تا از مالکان و سازندگان 
سالن های سینمایی تقدیر کنند. جواد اسحاقی و 
منصوری به نمایندگی از حسینی موسسه بهمن سبز، 
ناصر رویین تن، سیدجمال ساداتیان، علی سرتیپی، 

محمدرضا صابری و … در این بخش تقدیر شدند. 

مدیرکل مرکز هنر های نمایشی گفت: حریم 
تئاترشهر به معنای دیوارکشی نیست، قرار نیست بنای 
تئاترشهر و محوطه آن از دید مخاطبان دور بماند، بلکه 
همچون موزه هنر های معاصر و تالاروحدت، تئاترشهر 
نیز دارای حریمی هنری خواهد شد که هنرمندان و 
مخاطبان تئاتر بتوانند به راحتی در آنجا رفت وآمد 
کنند و دیگر خبری از افراد غیر در این محیط نباشد. 
قادر آشنا افزود: در حال حاضر مرکز هنر های نمایشی، 
شورای شهر تهران و همچنین شهرداری جلسات 
متعددی را برای ایجاد حریم تئاترشهر برگزار کرده اند 
و به زودی ما شاهد نتیجه این مذاکرات خواهیم بود. 

وی در همین راستا ادامه داد: موضوع حریم تئاترشهر 
برای مرکز هنر های نمایشی موضوع بسیار مهمی 
بوده و از همان ابتدا مورد بحث واقع شده است، طی 
هفته های گذشته نیز این موضوع با جدیت بیشتری 
پیگیری شده و امیدواریم که به زودی شاهد ایجاد این 
حریم باشیم. مدیرکل مرکز هنر های نمایشی پیرامون 
آخرین وضعیت تخصیص ظرفیت سالن های تئاتر 
برای مخاطبان تاکیدکرد: براساس مصوبه ستاد ملی 
کرونا در حال حاضر تماشاخانه های تئاتر با ظرفیت 
پنجاه درصدی میزبان مخاطبان هستند، هر نوع 
تغییری در میزان ظرفیت مخاطبان تالار های نمایشی 

صرفا با صلاحدید نهاد های مرتبط صورت خواهد 
گرفت. مدیرکل مرکز هنر های نمایشی درباره فروش 
صددرصدی بلیت در برخی تماشاخانه ها خاطرنشان 
کرد: طبیعتا فروش ۱٠٠ درصدی بلیت تئاتر در حال 
حاضر یک تخلف است، اما نهاد پیگیری و مقابله با این 
تخلف مرکز هنر های نمایشی نیست. به هر صورت 
در حال حاضر تماشاخانه ها حق ندارند تا به صورت 

صددرصدی میزبان مخاطبان باشند. 

قادر آشنا: 

حریم تئاترشهر به معنای دیوارکشی نیست


